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Kandidát na post předsedy FA ČR Rajchl je podle 
magazínu Hattrick ve střetu zájmů s byznysem

Zdroj: Mediafax 
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Místopředseda Fotbalové asociace České republiky (FA ČR) a kandidát na post předsedy Jindřich Rajchl se podle 
pátečního článku na internetové verzi magazínu Hattrick ocitl ve vážném střetu zájmů a využívá své pozice ve fotbale 
klientelistickým způsobem ve prospěch byznysu, do něhož je sám zapojen.

Čtyřiatřicetiletý právník Jindřich Rajchl byl v roce 2009 zvolen na valné hromadě tehdejšího Českomoravského 
fotbalového svazu (ČMFS) III. místopředsedou výkonného výboru, do jehož čela se postavil Ivan Hašek, odstoupivší 
letos v červnu po dvou letech. Je předsedou dozorčí rady klubu FK Dukla Praha a figuruje ve statutárních orgánech či 
jako společník dalších osmi společností. Do sedmi z nich vstoupil po svém zvolení do výkonného výboru ČMFS. Ze 
všech devíti firem patří dvě do majetku nynější Fotbalové asociace České republiky (FA ČR), nástupkyně ČMFS, ostatní 
se věnují soukromému podnikání. Tím se vytvořila určitá personální unie, s níž je funkce Jindřicha Rajchla v pozici 
místopředsedy FA ČR z valné části neslučitelná a svědčí o střetu zájmů.
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Jindřich Rajchl 2. srpna oficiálně oznámil kandidaturu na funkci předsedy FA ČR. K volbách dojde na mimořádné valné 
hromadě FA ČR 16. září v Praze.

Agentura Mediafax uvádí se svolením šéfredaktora magazínu Hattrick a jeho internetové verze hattrick.cz důležitá fakta a 
citace z článku, který je uveden pod titulkem: Svazový střet zájmů! Nebezpečně bezpečné branky? aneb Kandidát Rajchl 
a fotbalový byznys firem jeho společníka.

V roce 2010 byl Rajchl zastáncem projektu, podle něhož budou v průběhu tří let vyměněny všechny branky pro fotbalové 
přípravky. Šlo o tzv. bezpečné branky z kompozitového materiálu. Několik tragických případů, kdy na malé děti spadla 
přenosná branka a přivodila jim těžké zranění nebo i smrt, vedlo vedení fotbalového svazu k chvályhodné aktivitě, 
alespoň na první pohled. Cenu jedné branky Rajchl odhadoval na 17 až 20 tisíc korun, později se ukázalo, že cena bude 
spíš 25 tisíc.

„Oslovili jsme vědecko-výzkumný institut Centrum pro výzkum, vývoj a inovace, který ve spolupráci s dalšími firmami 
vyvinul prototyp bezpečné branky,“ prohlásil tehdy místopředseda svazu Jindřich Rajchl na oficiální tiskové konferenci 
ČMFS. Nedodal však, že v čele tohoto institutu stojí jeho společník či statutár z jiných firem Czech Technology 
Investment a.s., R&D Technologies s.r.o. a BioInova s.r.o. Jan Rakušan. Projekt podpořil tehdejší svazový šéf Ivan 
Hašek a sepsal s hejtmany jednotlivých krajů memorandum o spolupráci. „Součástí jeho širšího rámce je i ujednání, že 
kraje výměnu těchto branek ze svých rozpočtů zaplatí,“ vysvětlil Hašek v lednu roku 2010.

Jen ve Středočeském kraji je zapotřebí vyměnit 800 takových branek ve 400 klubech, což je byznys za 20 milionů korun. 
V celé České republice je zapotřebí vyměnit více než 7000 branek, pak jde o částku ve výši 175 milionů korun. 
Vedoucím týmu projektu Asociace krajů ČR a ČMFS „Bezpečná fotbalová branka“ se stal Jan Rakušan, svazovým 
garantem byl jmenován Petr Voženílek, šéf svazové komise materiálně technického zabezpečení (komise pro stadiony a 
hrací plochy), rovněž zvolený členem výkonného výboru ČMFS v červnu 2009. Působí stejně jako Jindřich Rajchl ve 
vedení pražské Dukly.

Jako první se do projektu „Bezpečná fotbalová branka“ už v prosinci roku 2009 zapojil Středočeský kraj. Náměstkem 
hejtmana Středočeského kraje je Marcel Chládek (ČSSD), jinak též senátor Parlamentu ČR a zastupitel města Rakovníka, 
jenž působí jako člen představenstva ve vedení Dukly Praha. Je statutárem Dukly stejně jako Jindřich Rajchl a Petr 
Voženílek.

Majitelem licence na výrobu bezpečných fotbalových branek se pak stala brněnská firma Technofiber. Zakoupila ji od 
společnosti Centrum pro výzkum, vývoj a inovace (CVVI) a zapojila do české skupiny Energoklastr, všechny vývojové 
aktivity spojuje s ní nebo s CVVI. Ve vedení obou těchto firem je Jan Rakušan. Hlavním majitelem a generálním 
ředitelem Technofiberu je pak Josef Komárek, Rakušanův společník z dalších firem.

Jindřich Rajchl na sebe upozornil také v kauze Středoškolský pohár v režii Albresy. Středočeský kraj na akci loni přispěl 
dvěma miliony korun. Jak napsaly začátkem srpna 2010 Hospodářské noviny, místopředseda fotbalového svazu Jindřich 
Rajchl za peníze od hejtmana Ratha poděkoval a poslal je společnosti Albresa S.A., kterou najal na to, aby turnaj 
uspořádala. Albresa údajně projekt vymyslela. Oba jednatelé společnosti Albresa Martin Lafek a Svatava Albrechtová 
figurují zároveň i ve statutárních orgánech Dukly Praha jako Jindřich Rajchl. Martin Lafek je předsedou představenstva 
FK Dukla Praha.

Lídrem Středoškolského poháru však byl Josef Hadraba, předseda Středočeského krajského fotbalového svazu. „V 
minulosti jsme podobné akce mnohokrát pořádali. A v takovém rozsahu, jako to organizovala Albresa, bychom to dali 
dohromady za půl milionu korun. Opravdu nevím, za co ty dva miliony od kraje mohli utratit,“ rozčiloval se ovšem ještě 
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loni Hadraba. Později se z Rajchlem usmířil a ze svých nekompromisních postojů vycouval.

„My jsme byli ohledně této spolupráce s ČMFS navýsost spokojeni. Taková akce se ve Středočeském kraji pořádala 
naposledy někdy před rokem 1989, sám jsem se jí jako školák zúčastnil. A jsem rád, že se ji podařilo znovu obnovit,“ 
tvrdil loni senátor Marcel Chládek. „Jakou firmu si na pořádání té akce ČMFS najal, nás nezajímá. My jsme tu akci 
projednávali a účtovali napřímo s fotbalovým svazem,“ dodal senátor Chládek.

„Že jsme soutěž středoškolských týmů organizovali naposledy před rokem 1989? To je prostě nesmysl. Sice 
nepravidelně, ale takové akce jsme tu pořádali léta,“ reagoval odvážně Hadraba. „Nechápu, proč ty peníze nezůstaly 
uvnitř svazu, ale dostala je od něj nějaká firma,“ zlobil se původně loni Josef Hadraba. „Bez starostí. Vyúčtování akce 
samo sebou sedí do koruny. Pokud někdo najde jakoukoliv nesrovnalost, jsem připraven zaplatit to ze svého,“ zůstával 
tehdy ledově klidný Jindřich Rajchl, který se posléze omluvil za to, že o přípravě této akce a o její realizaci firmou 
Albresa neinformoval ostatní členy výkonného výboru ČMFS. Haškův výkonný výbor konstatoval, že „pro fotbal je 
dobré neválčit, ale naopak spolupracovat“. A zároveň vyzval Josefa Hadrabu, aby spor dále nevyhrocoval v médiích.

Hattrick.cz připomíná, že Jindřich Rajchl v Čechách pracuje už řadu let jako právník pro firmu B-win, která provozuje 
sázení po internetu (její logo nosí na dresu Dukla Praha), přesto se v pondělí 22. srpna stal místopředsedou nového 
představenstva konkurednční Sazky. Podle české legislativy je angažmá B-win na území ČR nelegální.

Další utajený střet zájmů Jindřicha Rajchla spatřuje hattrick.cz v podnikání s předsedkyní odvolací a revizní komise 
(ORK) Fotbalové asociace ČR Markétou Haindlovou. Rajchl je předsedou správní rady a Haindlová členkou správní rady 
firmy ThinkSport, jejímž obsahem činnosti je mj. organizace soutěží, turnajů, sportovních kempů, podpora vzdělávací a 
výzkumné činnosti v oboru sportovního lékařství, vytváření ekonomické základny pro tělovýchovu atd.

Zároveň jsou Rajchl s Haindlovou podle obchodníhoho rejstříku třetinovými společníky firmy Sport Management Think 
Tank. Jejím předmětem podnikání je výroba, obchod a služby, předmětem činnosti pak pronájem nemovitostí, bytů 
nebytových prostor.

O případnému střetu zájmů Markéty Haindlové se už psalo i v souvislosti s tím, že se coby předsedkyně ORK stala i 
místopředsedkyní znovu obnovené České asociace profesionálních hráčů, což jsou v podstatě jakési fotbalové odbory. 
Šéfka odvolací komise to ostře odmítla s tím, že toto její angažmá je naopak v souladu s názorem mezinárodních 
fotbalových organizací FIFA a UEFA.
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